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شــهردار منطقه ۱۱ تهران و رئیس مجموعه تئاتر شــهر 
در تازه ترین نشست مشــترک خود ضمن ارائه نقطه نظرات 
خود پیرامون ساماندهی حریم تئاتر شهر و انتقاد هنرمندان و 
تماشاگران از وضعیت فعلی این محوطه از الزام حمایت پلیس 
از شهرداری در اجرای قانون برخورد با سد معبر سخن گفتند .

به گزارش ایرنا، محمدرضا موســوی شهردار منطقه ۱۱ 
تهران و ســیدمحمدجواد طاهری رئیس مجموعه تئاترشهر 
طــی تازه ترین نشســت مشــترکی که در دفتــر مدیریت 
شــهرداری منطقه ۱۱ تهران برگزار شــد ضمن ارائه نقطه 
نظرات خود پیرامون ساماندهی حریم تئاتر شهر و طرح انتقاد 
شهروندان، هنرمندان، تماشــاگران از وضعیت فعلی محیط 
پیرامونی از الزام حمایت پلیس از شهرداری در اجرای قانون 
برخورد با ســد معبر و پا کسازی حریم این مجموعه سخن 
گفتند . موســوی شــهردار منطقه۱۱ در این نشست گفت: 
عزم مدیریت شــهری برای حل معضل سد معبر حریم تاتر 
شهر جزم است و ما مطابق قانون اقدام خواهیم کرد اما حل 
این مشکل به دلیل گســتردگی ابعاد موضوع، نیازمند ورود 
و همکاری جدی دســتگاه های قضایی است . وی افزود: ما با 
افرادی طرف هســتیم که در پوشش دستفروش هم معبر را 
سد کرده و هم امنیت محدوده را مختل کرده اند و نیاز است 
که همکاری های بیشتری با شهرداری شود . ما قبلا هم اعلام 

کردیم رفع ســد معبر وظیفه ما اســت اما به خاطر معیشت 
برخی از دست فروشــان نیازمند که شناسایی کردیم، قطعا 

ساماندهی خواهیم داشت .
شهردار منطقه ۱۱ تهران گفت: رسانه ها از ما مطالبه دارند 
و ما این مطالبه را بر حــق می دانیم و ممنون افکار عمومی 
هســتیم و حتی دعوت می کنیم که در اقدامات شــهرداری 

همراه ما باشند و واقعیت را روایت کنند .
وی تصریح کرد: شــهرداری منطقه۱۱ هیچ اقدامی علیه 
امرار معاش و کسب روزی حلال دست فروش نخواهد داشت . 
هدف ما ســاماندهی است و طبق تحقیقاتی که انجام دادیم، 
افرادی که نیازمند واقعی هستند در طرح ساماندهی شرکت 
ساماندهی مشاغل حضور خواهند داشت اما سازش و تعاملی 
با برهم زننده نظم و اخلالگر نخواهیم داشت و به جد با کمک 
نیروی انتظامی با کسانی که اقدام به اجاره معبر و زورگویی و 

سد معبر دارند برخورد می کنیم .
موســوی در این دیدار گفت: طی دو روز گذشــته بنا بر 
مطالبه عمومی و مردم؛ تذکر لسانی در محدوده را آغاز کردیم 
و قطعــا در اجرا با افرادی که همــکاری نکنند مطابق قانون 

برخورد می کنیم .
ســید محمد جواد طاهری رئیس مجموعه تئاترشهر هم 
ضمن قدردانی از اقدامات شهرداری منطقه ۱۱ تهران و سایر 

مجموعه ها و نهادهایی که طی روزهای گذشته در عملیاتی 
شدن ماجرای بهسازی و ساماندهی حریم تئاتر شهر همکاری 
موثری داشــتند، توضیح داد: بسیار خوشــحالم که امروز با 
مدیری در شــهرداری منطقه ۱۱ دیــدار می کنم که در این 
مدت یک ســاله حضورم در مجموعه تئاتر شهر به من نشان 
داد ، از دســته مدیران پشت میز نشین نیست و تمام تلاش 
خود را به کار گرفته تا به واسطه نگاه عملیاتی و اجرایی خود 
با همراهی همکارانش، ماجرای ساماندهی مجموعه تئاترشهر 
و چهــارراه ولیعصر را این بار از روی کاغد، به واقعیت نزدیک 
کند . همین فرآیند موجب شده که بنده به نمایندگی از اداره 
کل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی هم عزم 

جدی تری برای بهبود این وضعیت بحرانی داشته باشم .
وی با انتقاد شــدید از وضعیت بحرانی حریم تئاتر شــهر 
که تبدیل بــه محلی امن برای فروش مواد مخدر و نزاع های 
متعدد خیابانی توســط اراذل و اوباش شــده، افزود: بحران 
در محیط پیرامونی مجموعه تئاترشــهر و چهارراه ولیعصر، 
ماجرایی طولانی است که در این چندساله تبدیل به دغدغه 
مشترک میان شهروندان، تماشاگران تئاتر، مدیران فرهنگی، 
هنرمندان و مدیران شهری شده است . فرآیندی که متاسفانه 
طی هفته های اخیر با افزایش آســیب ها و ناهنجاری که در 
این منطقــه به وجود آمده، به مرحلــه خطرناک و غیرقابل 
پیش بینی رســیده که باید برای مرتفع کردن آن به فکر راه 
چاره ای جدی باشیم . شرایطی که در روزهای اخیر مشاهده 
کردیم هم جزو دغدغه های وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، هم 
وزیر میراث فرهنگی و هم شــهردار تهران هم بوده است . به 
همین منظور تا زمانی که یک نگاه استراتژیک و اصولی درباره 
وضعیت فعلی صورت نگیرد نمی توانیم شاهد اتفاق جدی در 
این زمینه باشــیم . رئیس مجموعه تئاترشهر ادامه داد: آنچه 
امروز به عنوان یــک دغدغه درباره حریم و محیط پیرامونی 
تئاترشهر مطرح می شود، موضوعی نیست که بتوان آن را در 
قالب یک طرح کوتاه مدت و موقتی مرتفع کرد . بنابراین بنده 
هم با نظرآقای شــهردار موافقم که آنچه باید صورت پذیرد 
اجرای یک طرح عملیاتی و زودهنگام در روزهای پیش رو با 
مشارکت تمامی نهادهای ذی نفع در این ماجراست . فرآیندی 
که اکنون بخشی از آن در دست شهرداری، وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و وزارت میراث فرهنگی است . اما بخش بسیار 
مهمــی از آن می تواند با همراهی همه جانبه مراجع محترم 
قضایی و نیروی انتظامی جمهوری اســلامی ایران عرصه را 

برای حضور چشمگیر اراذل و اوباش در این منطقه تنگ کند . 
موضوعــی که اکنون محیط فرهنگــی و اجتماعی مجموعه 
تئاترشهر را تبدیل به جولانگاهی برای فروشندگان مواد مخدر 
و اراذل و اوباشــی کرده که قطعا بر روند حضور مخاطبان و 
تماشــاگران در این مجموعه تاثیرات منفی خود را به جای 

گذاشته و اصلا با طرح های موقتی قابل حل نیست .
طاهری در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: تاکنون 
جلسات و نشســت های متعددی برای حل مشکلات حریم 
تئاترشهر برگزار شده که متاسفانه چندان به مرحله اجرایی 
نرسید . اما به نظر می آید اکنون با اشتراک نظری که برای حل 
مشکلات فعلی پدید آمده، می توانیم به عملیاتی شدن طرح ها 
و ایده ها برای بهبود وضعیت فعلی تئاترشهر امیدوار باشیم . در 
این چارچوب بنده و همکارانم در مجموعه تئاترشــهر، اداره 
کل هنرهای نمایشی و سایر مجموعه ها طرح هایی برای بهبود 
اوضاع فعلی مجموعه داریم که به واسطه همراهی هنرمندان 
و کارشناسان مسائل فرهنگی برنامه ریزی شده اند . اما قطع 
به یقین این کارهای فرهنگی زمانی می تواند عملیاتی شود که 
بتوانیم در حوزه های مربوط به حریم شاهد نتایج موثری هم 
باشــیم . فضایی که امروز طی نشست با آقای شهردار مقدمه 
مناســبی برای اجرایی شدن عملیات بهسازی پیرامون تئاتر 
شهر است و طی روزهای پیش رو جزییات آن اعلام می شود .
این کارگــردان و بازیگر تئاتراظهار کــرد: ما برای حریم 
مجموعه تئاترشــهر به ویژه معبر منتهی به ایســتگاه مترو 
تئاترشــهر و حتی بوستان دانشــجو طرح هایی داریم که به 
واســطه همکاری شــهرداری تهران، وزارت میراث فرهنگی 
و گردشــگری در حــوزه »ایران فرهنگــی« و مجموعه های 
دیگــر می تواند این منطقه را تبدیــل به یکی جذاب ترین و 
تماشــایی ترین مناطق شهر تهران برای اســتفاده ازعلاقه 
مندان هنر نمایش در همه گونه ها وحتی عموم شــهروندان 
عزیزدر دیگــر حوزه هــای اجتماعی و گردشــگری نماید . 
موضوعی که به واســطه همراهی نیروی انتظامی و دستگاه 
محترم قضایــی برای برخــورد جدی تر بــا مزاحمت های 
موجود در محوطه تئاتر شــهر و پاکســازی ایــن منطقه از 
شــر اراذل و اوباش و همچنین ســاماندهی بساط گسترانی 
که واقعا برای تامین معیشــت در ایــن منطقه حضور دارند، 
می توانیم با یک پیوســت فرهنگی – اجتماعی محیط آرام و 
 مطمئنی را برای خانواده های عزیز، شــهروندان و هنرمندان 

شریف تئاتر فراهم سازیم .

رفع سد معبر در حریم تئاترشهر مطالبه جدی هنرمندان و تماشاگران 

مســئولان وزارت میراث فرهنگــی بر لزوم 
گنجاندن آیین نامــه املاک معوض در حریم 
آثــار ملــی در برنامه هفتم توســعه که بحث 
آزادسازی تپه های باستانی را تسهیل می کند، 
تاکیــد دارند . به گزارش خبرنــگار ایلنا، بحث 
آزادسازی تپه های باستانی و محوطه هایی که 
با وجود ساکن بودن خانوارهای متعدد در آنها، 
نیازمند کاوش باستان شناســی است، بارها و 
بارها مطرح شده اســت . یکی از شاخص ترین 

این تپه های باستانی نیز، چگاسفلی است . 
تلُ چگاسفلی یکی از مهمترین و قدیمی ترین 
میراث آئینی ایران است که در دشت زهره در 
جنوب شــرقی خوزستان و به فاصله اندکی از 
خلیج فارس قرار دارد . چگاسفلی از محوطه های 
تاریخی نامزد ثبت جهانی است . برنامه تعیین 
عرصه محوطه چگاســفلی در دو مرحله پیش 
میدانــی و میدانی انجام شــده و در حین این 
عملیات گورهای ۷هزارساله هشت گانه کشف 
شد که نشــان دهنده ســنت منحصر به فرد 
تدفیــن در ایــن منطقه اســت و نظیر آن در 
هیچ مکان دیگری پیدا نشده است . کاوش های 
چگاسفلی تعلق خلیج فارس به ایرانی ها را به 
۶ هزار سال پیش برد . این کاوش ها سرنخ هایی 
بــه باستان شناســان داد که نشــان می دهد 
ایرانی ها در ۲۰ کیلومتری خلیج فارس چگونه 
در هزاره های بعــد روی تمدن های منطقه در 

بین النهرین تأثیر گذاشته اند . 
در دهــه ۱۳۴۰ روســتایی بــه همین نام 
از زمان تقســیمات اراضــی روی ویرانه های 
باستانی تل چگاسفلی شکل گرفت که بهسازی 
این روســتا که از قضــا در عرصه و حریم تپه 
باســتانی قرار دارد، این روزها بــه بهانه های 
مختلف از لوله کشی گاز گرفته تا جاده کشی و 
جدول بندی تعرض و تخریب این تپه باستانی 

شــدت گرفته اســت . هرچند طرح جابجایی 
روستا سال هاست روی میز قرار دارد اما تاکنون 

محقق نشده است . 
نه تنها چگاســفلی بلکه بسیاری از تپه ها و 
محوطه های باستانی که نیازمند کاوش هستند 
اما زمین های کشــاورزی و خانه های مسکونی 
کــه روی آن ها بنا شــده اند، سال هاســت در 
گیر و دار جابجایی روســتاها هســتند و هنوز 
در هیچیک از آنها موفق بــه جابجایی و آغاز 

گسترده ی کاوش  نشده ایم . 
عــزت الله ضرغامی )وزیــر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی( با اشاره به آنکه 
یکی از مباحــث مهم در حوزه میراث فرهنگی 

بحث TDR است که مربوط به حقوق مالکانه 
می شود، به ایلنا گفت: حقوق مالکانه در زمینه 
کشــاورزی را در عمل انجام داده ام و نیازی به 
قانون نــدارد چراکه اگر نگاهی به گزارش های 
کلاردشــت داشته باشید شــاهد آن خواهید 
بود که در کلاردشــت که از ســال ۱۳۴۲ تا 
امروز با مشــکلات زیادی در حوزه مشــخص 
شــدن تکلیف زمین های خود مواجه بودند _ 
چراکه این زمین ها در تپه ای قرار داشــت که 
در حال کاوش بود _ مشــکل را در سفری به 
آنجا حل کردم و با گفتگویی که با وزیر داشتم 
و مصوبه ای که از رییــس جمهور گرفتم، کار 

پیش برده شد . 

او ادامــه داد: هرجا محوطــه ای داریم که 
درحال کاوش اســت یا تپه های باســتانی که 
زمین های کشاورزی روی آن قرار دارد، معادل 
زمین های کشــاورزی آن ها بلکــه مرغوب تر، 
کمی آن سوتر از محوطه های باستانی و میراثی 
به مــردم خواهیم داد تا کشــاورزی کنند یا 
خانه های خود را بســازند . حتا ســند مالکیت 
به آن ها خواهیم داد . شــوراهای شهرها را نیز 
مســئول کردیم که هرکجا تپه ای باســتانی 
قرار داشــت که اجازه کشاورزی روی آن داده 
نمی شــود، معادل آن به صاحب زمین، زمینی 
دیگر در مکانی آنســوتر از تپه باستانی بدهند . 
ایــن مهم در قانون آورده شــده و از این پس 

لازم الاجراست . 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی در پاســخ به این سئوال که اگر چنین 
قانونی برای تپه های باســتانی در نظر گرفته 
شــده، چرا سال هاست با وجود طرح جابجایی 
اهالی روستای چگاســفلی شاهد تغییر مکان 
ایــن چند خانوار از عرصه و حریم این محوطه 
باســتانی نیســتیم و همچنان تپه باســتانی 
چگاســفلی مورد تعرض قرار می گیرد، گفت: 
در تغییر مکان زمین هایــی که روی تپه های 
باســتانی قرار دارند دو بحث اعم از زمین های 
کشــاورزی و زمین های غیرکشاورزی مطرح 
اســت . زمین هــای مســکونی دارای قوانین 
دیگری هســتند . برای مثال در ایلام روستایی 
هســت که کلا روی محوطه باستانی قرار دارد 
که باید کاوش شود . ســال ها بنابر آن بود که 
حدود ۳۰ خانواده ای که خانه هایشان روی این 
زمین قــرار دارد در زمینی حدود ۳۰ کیلومتر 
آنطرف تر خانه هایشان را بسازند . این زمین های 
جدید به آنها داده شــده اما با وجود گذشــت 
۳۰ سال از این مهم، هنوز این جابجایی اتفاق 
نیفتاده . چراکه مردم گرفتار هستند .  ضرغامی 
تصریــح کرد: یکــی از این ســاکنین که یک 
خانه با یک طویله دارد، می گوید که پســرش 
می خواهد زن بگیرد و قصد دارد اتاقی در کنار 
طویله ای بســازد تا او در آن زندگی کند و به 
حاشیه شهر نرود اما میراث فرهنگی به او اجازه 
این کار را نمی دهد . چنین مواردی در ســایر 
تپه های باســتانی نیز صــدق می کند . درواقع 
بزرگترین مشکلی که داریم با وجود آنکه زمین 
آماده اســت، آن است که می گویند پولی برای 
ساخت خانه در زمین جدید ندارند . می خواهند 
برایشان خانه هم بســازیم و بعد جابجا شوند . 

اینجاست که ما هم می گوییم »کو پول!« .

اعتراف تلخ ضرغامی در واکنش به موضوع آزادسازی تپه باستانی چگاسفلی: 

کارها با روابط شخصی بیشتر حل می شوند تا مصوبات قانونی
بازخوانی پرونده »سلمان فارسی« 

در سالروز تولد میرباقری 
داوود میرباقری با کارگردانی »امام 
علــی)ع(« و »مختارنامــه« ثابت 
کرده در زمینه ساخت سریال های 
دینی و مذهبی بی رقیب اســت. 
این نکته باعث شــده که ســطح 
از جدیدترین  انتظارات و توقعات 

ساخته او بیش از گذشته باشد.
به گزارش ایرنــا، ۸ خرداد، داوود 

میرباقری تولد ۶۵ ســالگی اش را جشــن گرفت. او ۸ خرداد ۱۳۳۷ در شهر 
شاهرود چشم به جهان گشود. در سالروز تولد این کارگردان نگاهی انداخته ایم 

به جزییات سریال سلمان فارسی که هم اکنون در حال تولید است.
این سریال از ابتدای تولد سلمان شروع می شود و تا پایان واقعه غدیر خم ادامه 
دارد. ســلمان فارســی در نوجوانی، ایران را ترک می کند و مسیحی می شود، 
حدود ۷۰ ســال در شهرها، کلیســا و دیرهای مختلف بیزانس، سیر و سلوک 

می کند و ...
داوود میرباقری علاقه ای به ارائه اطلاعات درباره سریال سلمان فارسی ندارد. با 
گذشت بیش از سه سال از زمان تصویربرداری سریال هنوز هیچ خبرنگاری به 
پشت صحنه این سریال نرفته است. میرباقری دوست دارد مخاطبان را هنگام 
پخش سریال شگفت زده کند. به همین خاطر حتی در ارائه عکس ها و تصاویر 
پشــت صحنه سریال هم خساست به خرج می دهد. مخاطبان هنوز نمی دانند 
بســیاری از بازیگران این سریال دقیقا چه نقشی را ایفا می کنند و چه گریمی 

بر صورت شان اجرا شده است.
کدام بازیگر؟ کدام نقش؟

علیرضا شجاع نوری در نقش کهنسالی سلمان فارسی به تهیه کنندگی حسین 
طاهری جلوی دوربین رفته اســت. فرهاد اصلانی نیز نقش آبنوس یک تاجر 
ایرانی را بازی می کند. داریوش فرهنگ نقش ناخدای کشتی هانیبال را پذیرفته 
و محمدرضا هدایتی نقــش یک تاجر هندی را اجرا می کند. چنگیز جلیلوند، 
مهدی فقیه، شــکرخدا گــودرزی، تورج نصر، توماج دانــش بهزادی، علیرضا 
مهران، علی دهکردی و احترام برومند دیگر بازیگران این ســریال هستند که 
درباره نقش آنها چیزی اعلام نشــده است. همچنین چندین بازیگر خارجی از 

کشورهای یونان، مراکش و تونس نیز در سریال حضور دارند.
تاریخچه نگارش و ساخت

زمان پخش احتمالی ســریال »سلمان فارسی« سال ۱۴۰۵ اعلام شده است. 
میرباقری در سال ۱۳۷۸ نگارش اولیه »سلمان فارسی« را به پایان رساند. البته 
متن اولیه مدام دچار تغییر و تکامل شد. میرباقری در اظهار نظری جدید گفته 
است: ۲۰ سال اســت درگیر نوشتن »سلمان فارسی« هستم. همین الان هم 
دارم فیلمنامه را می نویسم و کامل می کنم. اواخر آذرماه ۱۳۹۸ بود که سریال 

در شهداد کرمان کلید خورد.
دوربین در چه لوکیشن هایی روشن شد؟

از جمله لوکییش های تصویربرداری ســریال در این ســه سال و نیم می توان 
به ارمنستان )ســکانس های فصل بیزانس(، شاهرود )لوکیشن کلیسای جامع 
دمشق(، شــهرک ســینمایی نور )خرابه های شــام( و جلفا )کلیسای سنت 
استپانوس( اشاره کرد. مجن، جزیره قشم، شهرک دفاع مقدس، شهرک غزالی، 
سواحل مازندران، آبسرد دماوند از دیگر مکان هایی است که برای تصویربرداری 

مورد توجه میرباقری قرار گرفته است.
از نگاه آمار و ارقام

ســریال سلمان فارسی به عنوان یک پروژه عظیم آمار و ارقام کم نظیری را به 
خود اختصاص داده است. این سریال ۶۰ قسمت دارد و اگر به صورت هفتگی 

روانه آنتن شود، پخش آن بیش از یک سال طول می کشد.
تعداد لباس های طراحی و تولیده شــده برای بازیگران ۱۱ هزار دســت است. 
تعداد ۲۴ کارگاه برای دکورسازی لوکیشن های این سریال احداث شده است. 
تعــداد ۵۰۰ بازیگر حرفه ای جلوی دوربین این ســریال رفته  و ۱۵۰۰ بازیگر 

تئاتری و بومی نیز ایفاگر دیگر نقش ها بوده اند.
سلمانی که می بینیم

میرباقری که ســریال های امام علی)ع(، مختارنامه، معصومیت از دست رفته، 
گرگ ها، رعنا و فیلم های آدم برفی، مســافر ری و ســاحره را در کارنامه دارد 
در گفتگو با دوربین یک مســتند تلویزیونی درباره ســریال ســلمان فارسی 

توضیحاتی را ارائه کرد.
او دربــاره چهره ای که از سلمان فارســی در ذهنش دارد،گفت: ســلمان تمام 
فرهنگ های تمدن ســاز جهان را درنوردیده است و با آن برخورد داشته تا به 
یک انتخاب رسیده است. سلمان در مسیر حرکتش به لحاظ شخصیتی شبیه 
به یکی از پیامبران اولوالعزم مثل موســی، عیســی، یوسف و ابراهیم می شود. 
یکی از جذابیت های شــخصیت سلمان فارسی این بود که اطلاعات درباره اش 

کم بود. آنچه هست به افسانه شبیه است.
این ســریال سه فصل را روایت می کند که عبارت اند از: دوران ایران ساسانی، 

امپراتوری بیزانس )روم شرقی( و حجاز صدر اسلام.

باقر پرهام درگذشت 
باقر پرهام، مترجم و پژوهشگر فلسفه، در ۸۸ سالگی از دنیا رفت.

به گزارش ایســنا، رامین پرهام، فرزند ایــن مترجم با اعلام این خبر در صفحه 
شخصی خود نوشت:

»بابا کتاب داد. بابا رفت.
باقر پرهام )۹ تیر ۱۳۱۴ - ۷ خرداد ۱۴۰۲(«

باقر پرهــام )۱۴۰۲-۱۳۱۴( زاده رودبار بود و کتاب هایی که در حوزه فلســفه 
و جامعه شناســی ترجمه کرده همچنان تجدید چاپ می شــوند از جمله ســه 
اثر معروف هگل، گروندریســه کارل مارکس و کتــاب مطالعاتی درباره  طبقات 

اجتماعی نوشته ژرژ گورویچ.
»درباره تقســیم کار اجتماعی«، »صور بنیانی حیــات دینی« از امیل دورکیم، 
»هانری کوربن: آفاق تفکر معنوی در اسلام« نوشته داریوش شایگان، »مراحل 
اساســی سیر اندیشــه در جامعه شناســی« از رمون آرون، »اقتدار« از ریچارد 
ســنت، »مطالعاتی در آثار جامعه شناسان کلاسیک« از ریمون بودون، »مقدمه 
بر فلسفه تاریخ هگل« نوشته ژان ایپولیت، »تاریخ فلسفه در قرن بیستم« نوشته 
کریســتیان دولاکامپانی، »استقرار شریعت در مذهب مسیح«، »پدیدارشناسی 
جان« و »پیشــگفتار پدیدارشناســی جان« از گئورگ ویلهلم فریدریش هگل، 
»ماجرای اقامت پنهانی میگل لیتین در شــیلی« نوشته گابریل گارسیا مارکز، 
»حقوق طبیعی و تاریخ« از لئو اشتراوس، »نظم گفتار« از میشل فوکو، »مبانی 
جامعه شناســی« نوشــته هانری ماندراس و ژرژ گورویچ و »در شناخت اندیشۀ 

هگل« از روژه گارودی از جمله آثار اوست.

فروش ۱۱۸ میلیون دلاری پری دریایی کوچولو
لایو اکشن »پری دریایی کوچولو«، ۳۵ سال پس از انیمیشن »آریل« با فروش 

۱۱۸ میلیون دلاری بر گیشه غالب شد.
 The Little به گــزارش ایرنا، پویانمایی موزیکال فانتزی پری دریایی کوچولو
Mermaidدر سال ۱۹۸۹ توسط استودیو انیمیشن والت دیزنی تولید و والت 
دیزنی پیکچرز منتشــر شد و ۳۵ ســال بعد، لایو اکشن پری دریایی که عاشق 

شاهزاده ای می شود، در نخستین اکران خود، تماشاگران را مجذوب خود کرد.
اکران پری دریایی کوچولو، در مســیر فروش ۱۱۸ میلیون دلاری در تعطیلات 

چهار روزه قرار دارد که ۹۶ میلیون دلار آن مربوط به سه روز گذشته است.
پری دریایی کوچولو بودجه ســاخت ۲۵۰ میلیــون دلاری دارد و باید به جذب 

تماشاگران در سراسر جهان ادامه دهد تا بتواند به نتیجه  برسد.
این لایو اکشن در ســطح بین المللی ۶۸.۳ میلیون دلار از ۵۱ سینما به دست 

آورد.
نکته جالب توجه این که، ۶۸ درصد مخاطبان پری دریایی کوچولو از بین زنان 
بودند. این در حالی است که ۲۵ درصد خریداران بلیط بین ۲۵ تا ۳۴ سال سن 
داشــتند و کودکان ۲۲ درصد از جمعیت اکران نخســت آخر هفته را به خود 

اختصاص دادند.
علاءالدین، دیو و دلبر و شیر شاه از جمله لایو اکشن هایی بودند که پیشتر توسط 
دیزنی برای مخاطبان عرضه شد و اکنون با پری دریایی کوچولو به دنبال جذب 

مخاطبان قابل توجهی برای لایو اکشن جدید خود است.
به گفته پل درگارابدیان تحلیلگر ارشد رسانه در Comscore، این، چراغ سبزی 
به دیزنی اســت تا به ساخت لایواکشــن های خود ادامه دهد. با افتتاحیه بزرگ 
برای پری دریایی کوچولو، همچنان شــاهد ساخت لایواکشن هایی از این قبیل 

خواهیم بود.

نگاه

اخبارکوتاه

علیرضا غنچی، کارگردان و نمایشنامه نویس با اشاره به این 
که این انجمن اواسط دهه هفتاد آغاز به کار کرده است، گفت: 
استاد داوود رشیدی مشوق ما بودند که صنف داشته باشیم و 
ما در سال ۷۶ انجمن را تاسیس و سال ۸۰ به طور رسمی از 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مجوز دریافت کردیم .
وی با یادآوری این نکته که در ســال ۹۶ انجمن به دلیل 
عــدم حمایت مرکز هنرهای نمایشــی منحل شــد، گفت: 
هدف مان این بود که کمک کنیم وضعیت تئاتر کمدی بهینه 
شود و هر متنی به مرکز هنرهای نمایشی نرود . اعضای انجمن 
ما نمایشــنامه ها را می خواندند و اگر مشکل نداشت سپس 
به مرکز می رفت . در واقع کیفیت آثار را بررســی می کردیم .
غنچی با تاکید بر این که از وضعیت موجود تئاتر کمدی راضی 
نیستیم و نسبت به آن انتقاد داریم، توضیح داد: اصرار داریم 
به همه بفهمانیم قصد تصدی گری نداریم . در برنامه های وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تقویت انجمن های صنفی و خصوصی 
نمایش آمده است . انجمن صنفی هنرمندان تئاتر کمدی نیز 
به عنوان یک صنف قانونی فعالیت می کند و بیشترین گروه 
نمایشــی متعلق به این انجمن است . ما ریالی کمک هزینه از 

دولت دریافت نکردیم و هیچ وابستگی مالی نداشتیم .
ایــن کارگردان تئاتر با بیان ایــن که به صدور مجوزهای 
بــی رویه تئاتر کمدی اعتراض داریم، گفت: اگر تئاتر کمدی 
اثر مطلوبی باشــد خانواده ها با رغبت می بینند و اعضای ما 
با روحیه بیشــتر روی صحنه می روند . امیدواریم هر کسی و 
هــر گروهی روی صحنه نرود . صنف یک وظایف قانونی دارد 
و یکــی از وظایفش این اســت که صلاحیت کســانی را که 
می خواهند فعالیت کنند بررسی کند . فلسفه پیدایش صنف 
بررســی صلاحیت است . ولی برای ما این امکان فراهم نشده 
که صلاحیت دست اندرکاران تئاتر کمدی را بررسی کنیم . در 
حالی که ما برای تک تک مشاغل تئاتر کمدی آیین نامه هایی 
طراحی کرده ایم . اما متاسفانه اجازه ندادند که در این زمینه 

کمکی کنیم .
از حرف های رکیک و حرکات بدنی زشت ناراحتیم

وی افزود: از ده ها نمایشــی که روی صحنه است، انجمن 
ما کیفیت کمتر از ده اثر را تایید می کند . از حرف های رکیک 
و حرکات بدنی زشــت بر روی صحنه تئاتــر ناراحتیم . ولی 
فریادمان به جایی نمی رســد . بهترین دوران تئاتر کمدی به 
لحاظ کمی و کیفی زمانی بود که مرکز هنرهای نمایشــی با 
انجمن تعامل داشت . شورای نظارت ۲۰ متن را به جای ۱۰۰ 
متن بازخوانی می کرد .  چون آن صد متن قبلا توسط انجمن 
خوانده شده بود و شورای نظارت می دانست که نمایشنامه ها 
پالایش شــده اند . غنچی ادامه داد: ما در نمایش های کمدی 
قرار نیســت با توســل به هر موضوعی تماشاگر را بخندانیم . 
بلکه باید موقعیت کمدی را خلق کنیم . کسانی که خلاقیت 
ندارند و آموزش ندیدند به چیزی جز عناصر تئاتر می پردازند 
تا تماشــاگر را بخندانند . آنها با این کارشان دارند مخاطب را 
پس می زنند . بسیاری از مخاطبان به من اطلاع می دهند که 
من با خانواده این تئاتر را دیدم و شرمســار شدم . من به آنها 
می گویم ما بیش از شــما شرمسار شــدیم . ولی صدای ما به 
مسئولان نرسیده اســت . الان هم در قالب انجمن آماده ایم 
به حل این مســاله  کمک کنیم . وی با تاکید بر این که هیچ 
وابســتگی به دولت نداریم، گفت: هنرمندان تئاتر کمدی از 
هر یارانه ای محرومند و از گیشــه ارتــزاق می کنند . ریالی از 

کمک های دولتی پرداخت نشده است .
دفتر کار نداریم

محسن افشار، رئیس انجمن صنفی هنرمندان تئاتر کمدی 
نیز در ادامه نشســت تاکید کرد: الان این گونه است که یک 
راننــده خودش مجوز تئاتر کمدی می گیرد و کاری به صنف 

ندارد .
این کارگردان تئاتر افزود: شهرداری تهران قرار بود واحد 
ســاختمانی را به ما بدهد که به عنوان دفتر از آن اســتفاده 

کنیم . قول یک مکان حداقلی داده شــد . ولی در دقیقه نود 
شــهردار تهران برگه را امضا نکرد و آن دفتر کار منتفی شد . 
فعلا در ســینما قدس ســاکن هســتیم . در دوره های قبلی 
همکاری شهرداری با هنرمندان تئاتر کمدی خیلی خوب بود 

و حتی از ما بلیط می خریدند .
حســین ریاحی، دیگر عضــو انجمن در ادامه نشســت 
افزود: شــهردار تهران رســالت خودش را انجام نداد . یکی از 
رسالت های شهرداری شاد کردن جامعه است و در این راستا 
باید از ما حمایت کنند . در شــهر تهران چندین ســاختمان 
خالی داریم که در اختیار شــهرداری است . ما فقط دو تا اتاق 
برای جلسات مان نیاز داریم و چیز زیادی نمی خواهیم . در سه 
سال اخیر به خاطر کرونا و ناآرامی ها بسیاری از بچه ها ما بیکار 
شدند . وقتی برای پیگیری بیکاری بچه ها و دیگر موضوعات 

جایی می رویم از ما می پرسند دفترتان کجاست و ما پاسخی 
نداریم بدهیم . ریاحی با یادآوری این که این انجمن ۳۰۰ نفر 
عضو دارد و ۲۰۰ نفر در شــرف عضویت هستند، تاکید کرد: 

تئاتر کمدی برای حدود ۵۰۰ نفر شغل ایجاد کرده است .
فریبــا منتظریان، دیگر عضو هیــات مدیره انجمن نیز با 
انتقــاد از برخی تئاترهای مبتذل گفت: مــا اصرار داریم که 
متون از طریق ما خوانده شــود . به این خاطر که وقتی درام 
درست شکل بگیرد، بازیگر نیازی ندارد برای خنداندن از در 

و دیوار کمک بگیرد . 
وقتــی متــن اســتخوان دار نباشــد، کار بــه هجــو 
نزدیــک می شــود و دیگر طنز نیســت . چــون متن قوی 
 نیســت، از اینســتاگرام چند تا جک و لطیفــه برمی دارند 

و داخل نمایش می گذارند .

دبیر انجمن صنفی هنرمندان تئاتر کمدی:

از وضعیت موجود تئاتر کمدی راضی نیستیم


